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Het lastige van politiek, vind ik, is dat je overal een mening of een oordeel

over moet hebben. Het hebben van een mening is best makkelijk, maar het

hebben van een gefundeerde mening is nog best gecompliceerd. Zeker als

we de feiten niet kennen of erger nog maar half kennen. Op de sociale media

vind je hier nogal wat voorbeelden van. Voor onze afdeling houd ik deze    

 sociale media bij. Vaak word ik erg somber van wat daar over de meest

uiteenlopende onderwerpen wordt gezegd. Ik heb er ook van geleerd dat ik

een linkse rakker ben. Een benaming die raar genoeg niet vleiend bedoeld is. 

Ik ben een linkse rakker omdat ik vind dat iedereen gelijke rechten (en

plichten) zou moeten hebben. Omdat ik vind dat iedereen waarbij dat niet zo

is, dit zou mogen zeggen. Omdat ik het fijn zou vinden als er dan vervolgens

wordt geluisterd. En we elkaar proberen te begrijpen. Schreeuwen zonder

luisteren brengt niemand dichter bij elkaar. Een dialoog voeren kan dat wel.

Bij de PvdA Opsterland hechten we gelukkig veel waarde aan de dialoog.

Daarom wilden we een digitale ALV organiseren. Na uitvoerig overleg hebben

we besloten dit nu toch niet te doen. Voor een ALV is een persoonlijke

ontmoeting toch het meest geschikt denken wij. En dat durf ik, ondanks de

verruimde maatregelen, op dit moment nog niet aan. Hopelijk kunnen we dit in

het najaar alsnog organiseren. Voor dit moment hebben we gekozen om u

weer te informeren via de nieuwsbrief. Deze gaat over een aantal prangende

zaken waar meer duidelijkheid over gegeven wordt.

Eind juni/ begin juli willen we, als bestuur een huiskamergesprek met u

voeren. Voor geïnteresseerden, digitaal, informeel  en vanuit onze eigen

huiskamers over onderwerpen die ons nu bezighouden. Hiervoor ontvangt u

binnenkort een uitnodiging met uitleg. Vooralsnog wens ik u veel plezier met

de laatste nieuwsbrief voor de zomer en een fijne vakantie!

Linkse rakker



Zorgen
Door: Libbe de Vries

Na 10 weken coronacrisis begint Nederland weer langzaam op gang te

komen. We komen van crisisstand in de ‘normaalstand,’ maar wel een nieuw

soort normaal. Hoewel de terrassen geopend worden en we weer naar het

restaurant kunnen, blijft het worstelen voor de horeca om de eindjes aan

elkaar te knopen. En hoe gaan we onze cultuur redden, hoe gaan

zwembaden het bolwerken, houden sportscholen het vol tot 1 juli?

Voor de gemeente komt de tijd om een blik te werpen in ons huishoudboekje.

En dan slaat je de schrik om het hart. We hebben, ondanks de maatregelen,

toch weer meer geld uit moeten geven dan begroot voor jeugdzorg en WMO.

Bij jeugdzorg gaat dit om kosten waar we geen invloed op hebben, bij WMO

heeft het abonnementstarief een grote toename van vraag doen ontstaan en

zijn de inkomsten lager.

Deze coronacrisis komt daar nog eens boven op. We maken als gemeente op

dit moment veel extra kosten, omdat we vinden dat de lokale samenleving

moet blijven functioneren. Het is de vraag of het Rijk deze extra kosten

volledig compenseert.

De stijgende kosten in het sociaal domein en de gevolgen van de coronacrisis

samen zijn teveel. De uitgaven zijn fors meer, weinig beïnvloedbaar en

bovendien noodzakelijk. Bovendien hangt ons een herijking van het

gemeentefonds (het geld van het Rijk voor de gemeenten) boven het hoofd.

Voor kleine en middelgrote gemeenten gaat de Rijksbijdrage behoorlijk naar

beneden.

Hoe zorgen we er voor dat we de dienstverlening naar bewoners op peil

kunnen houden? Hoe garanderen we de uitvoering van wegenonderhoud, het

in stand houden van dorpshuizen, sportvoorzieningen, onderwijshuisvesting,

de bibliotheken de komende jaren? De sociale basisinfrastructuur waar wij als

PvdA zo voor strijden en gestreden hebben dreigt tot te bodem te worden

afgebroken. Het Rijk zal meer moeten doen! Voor KLM was snel 4 miljard

beschikbaar, maar nu zijn de gemeenten aan de beurt.



Inkijkje in de fractie
Door: Joke Brouwer, woordvoerder Sociaal Domein

Bron: Sa 24!

Het was de afgelopen tijd roerig. Op persoonlijk vlak omdat

ik door Corona mijn werkzaamheden bij de woonvorm neer

moest leggen. De kleine organisatie die het al moeilijk had

kon nu niet meer staande blijven met de Corona

maatregelen. Heel heftig voor de vijf bewoners en hun

ouders. 

Voor mijzelf was het weer even schakelen van heel druk

naar veel ruimte in de agenda. Dit gaf me wel meer tijd om

als mantelzorger regelmatig bij een paar oudere mensen

langs te gaan die er nu alleen voor staan.

 In de raad kwam de afgelopen weken na een periode van Coronarust ook weer de nodige reuring. We hadden vaker
digitale bijeenkomsten en de Rekenkamer commissie (RKC) kwam met een zeer kritisch rapport over de financiën in de
jeugdzorg. In Opsterland is er voor gekozen om in de begroting het bedrag op toenemen, dat vanuit het Rijk wordt
vergoed. Zo houden we zicht op inkomsten en uitgaven in de zorg. En er is door de raad besloten om via klankbord
vergaderingen meegenomen te worden in de actuele ontwikkelingen. Behoefte aan detailrapportage was bij de raad
niet groot. De tendens was dat dit veel tijd en geld kost en weinig extra inzicht oplevert. En het tekort daardoor niet zal
afnemen. Daar ligt dan ook de kritiek van de RKC.
Tot voor kort waren verreweg de meeste fracties het eens met de afgesproken werkwijze. Er werd weinig gebruik
gemaakt van het stellen van schriftelijke vragen. Een aantal raadsleden had zelfs kritiek op de hoeveelheid
klankbordbesprekingen. 
In de klankbordgroep worden we door verschillende ambtenaren en onze wethouder Libbe de Vries bijgepraat over wat
er speelt in het sociaal domein. Je kan onbeperkt vragen stellen en we worden als raad uitgedaagd om mee te denken
over eventuele oplossingen. En ook de pers kan zo nu en dan aanschuiven.De informatie die gedeeld wordt is
grotendeels openbaar; niks geheims aan. Het heeft alleen een ander karakter dan Oriënterende raadsvergaderingen of
infobijeenkomsten omdat het hier ook gaat over brainstormen over nieuwe processen. Kortom een unieke vorm. 
Zelf ben ik heel blij met deze bijeenkomsten. Je staat dicht bij de ambtenaren en je kan daar waar je zorgen over hebt
snel kortsluiten met het college. Dat geldt voor alle fracties. Dat de RKC dit nu af doet als informeel en de indruk geeft
dat wij als raad niet goed worden geïnformeerd, is wel heel erg pijnlijk en ook niet waar. En dat meten niet weten is, dat
weten we al geruime tijd, zeker in de zorg geldt dat niet. Zie maar naar de uitbraak van Corona, men kan nooit
voorspellen welke zorg er gevraagd gaat worden. Via meten weet je alleen achteraf wat het is geweest. Door meten
kun je wel verbeteren en fouten uit een systeem halen, maar ook dat zal het grote financiële tekort niet oplossen ben ik
bang. Als het rijk niet bijspringt zullen heel wat gemeenten in zwaar weer komen, zeker nu.
Wat nu zorgelijk is, is dat de oppositie dit kan gaan gebruiken om aan te tonen dat het niet goed gaat in het sociaal
domein. Want ja, het zeer gekleurde en niet zorgvuldige rapport van de RKC geeft hier alle aanleiding voor. Het rapport
gaat echter voor een groot deel over de vorige college-periode waarbij de PvdA  geen zitting in het college had. Dat
maakt deze situatie extra complex.
Een ander groot gevaar is dat door deze misinformatie mensen gaan denken dat het wel zuiniger kan met de zorg. En
dat de verdere uitholling van de zorg ook hier kan worden doorgezet. Een misvatting. Want wie betaalt dan de
rekening?  De jeugd en de kwetsbare gezinnen of moet het extra geld komen van de dorpshuizen en de cultuur? De bal
ligt voor mij grotendeels bij het Rijk. Zij trekken nu miljarden uit voor Corona, kunnen ze dan ook niet gemeenten
tegemoet komen in de dekkende vergoeding voor WMO en jeugdzorg? De gemeente moet gewoon doorgaan met wat
ze nu doen. Zoeken naar nieuwe oplossingen en efficiëntie en verbeteren van processen. En vooral zorg leveren aan
kwetsbare mensen waar nodig. 
De komende weken zal het in de raad spannend worden.We zullen er alles aan doen om te zorgen dat de koers die we
met dit college hebben ingezet verder door te zetten. En zullen ook zelf doorgaan kritisch te zijn op de processen en de
resultaten. 



De Coronadagen en -weken komen en gaan zoals het weer. Soms maakt het onrustig en soms brengt het rust. En zo gaat
het mij ook de afgelopen weken. We vergaderen in de Provinciale Staten vooral digitaal. Ik ben stevig onder de indruk hoe
snel dit went en hoe dit technisch gefaciliteerd wordt. Bij de expertmeeting RES worden er zo maar powerpoint presentaties
op scherm getoond, wat het betoog vaak ten goede komt. Ik heb zelf vanuit mijn portefeuille ook deel aan digitale
bijeenkomsten. Dezen gaan dan over een rapport van de Noordelijke Rekenkamer, de Regionale Energie Strategie of de
Verordening Romte. Bij dit laatste onderwerp staan windmolens centraal, dorpsmolens en molens bij agrarische bedrijven.
De coalitie (en dus ook de PvdA-fractie) wil verrommeling van het landschap tegengaan. Daarmee worden tegelijkertijd
bijzondere dorps- en mienskipsinitiatieven bemoeilijkt. Lastig.
En zo ging ik gestaag richting mijn eerste officiële optreden. Dit noemt men ook wel de maidenspeech. Deze houd je bij je
eerste optreden in de Statenzaal. Uiteindelijk heb ik hem de week ervoor gehouden in een commissie onder voorzitterschap
van de Commissaris van de Koning. 
Voorzitter,
Goed drie weken terug mocht ik het voorwoord schrijven voor de speciale nieuwsbrief van Plaatselijk Belang in het kader van 75 jaar bevrijding.
Ik tipte hierbij aan hoe de oorlog mijn ouders raakte, maar stond vooral stil bij het voorrecht dat wij in een democratie leven als de onze. Ik ben
mij daar altijd van bewust geweest. Onderdeel van deze democratie is de scheiding der machten, met een duidelijke plek voor de
volksvertegenwoordiging. Een functie van groot belang. Het belang en de waarde van democratie zijn naar mijn idee niet te onderschatten. Het
is zeer bijzonder en zeker niet vanzelfsprekend. Dit bewust zijn en voortdurend onderhoud plegen vind ik van grote waarde.
Provinciale Staten hebben een kaderstellende, richtinggevende en controlerende taak namens hun kiezers. Ik ervaar het als uitermate eervol dat
ik sedert februari jl. hieraan mijn bijdrage mag leveren namens de Partij van de Arbeid. Een bijdrage vanuit een politiek/maatschappelijk hart dat
bijna 5 decennia lang links klopt, geïnspireerd is door PvdA-voorbeelden en de laatste jaren actief is voor de PvdA. 
In de bijna drie maanden dat ik nu meedraai, onder wel heel bijzondere omstandigheden i.v.m. de Coronapandemie, heb ik nog meer waardering
en respect gekregen voor de mensen die actief zijn in de politiek. Het vraagt alle dagen aandacht en inzet en laat zich niet terugbrengen tot 1
woensdag in de week. Knap dat mensen met een baan dit voor elkaar krijgen. En goed dat al die mensen bereid zijn hun persoonlijk leven zo te
laten inkleuren door hun wil de provinciale democratie te laten functioneren. (en wat mij betreft geldt dat ook zeker voor onze
volksvertegenwoordigers in de lokale of landelijke politiek).

Een week later was ik aan de beurt in de Statenzaal. En dan ben je 65 en toch redelijk gespannen. Als was het een
spreekbeurt op school. Uiteindelijk is dit ook goed gegaan. Wel een bijzondere ervaring zo live vergaderen volgens de
Coronaregels. Zeker als aan het einde van de dag bij de stemming een door mij ingediend amendement met een
meerderheid van 1 stem wordt aangenomen. 
De maand juni wordt er hard gewerkt naar het zomerreces toe. Er moet het nodige ingehaald worden dat achterstand heeft
opgelopen door Corona. Ik zal nog een paar keer het woord voeren over de RES en Verordening Romte en mogelijk moties
indienen. Dus genoeg om naar uit te zien. En ondertussen ook hopen op betere tijden. 
Normaal had mijn inwerkperiode anders gelopen. Dan hadden wij als fractie of ik persoonlijk werkbezoeken gehouden en
deelgenomen aan bijeenkomsten. Een goede manier om te weten wat er leeft onder onze provinciegenoten. Hopelijk komt
dat weer. We krijgen met regelmaat mailberichten binnen met brieven of verzoeken. Dus als het er echt op aan komt weten
mensen ons te vinden. Gelukkig maar..
Ik wens iedereen een mooie zomer en ik zie er naar uit elkaar te treffen. Hoe, daar hebben we het nog over.

Bericht vanuit de PvdA-Statenfractie
Door: Erik de Groot



Raadslid in coronatijd 3
Door: Roel Vogelzang

Door de coronacrisis is er binnen de raad een aantal punten doorgeschoven en

dat betekent dat het nog behoorlijk druk is voor het zomerreces. Aan de orde

kwamen het vaststellen van het Watertakenprogramma (dat heette vroeger het

rioleringsplan), de aanpassing van de WMO-verordening t.g.v. bezuinigingen die

al door de raad bij de vaststelling van de begroting 2020 waren genomen en het

afgeven van een Verklaring van geen Bedenkingen tegen een zonneweide in

Wijnjewoude. Dat laatste is een initiatief van energiecoöperatie Wijnjewoude

Energie Neutraal (WEN). Hierover is in het dorp nog veel te doen. Er is een groot

aantal bezwaren vanuit de westkant van Wijnjewoude, vooral gericht op de

mogelijke komst van een mestvergister in het energiepark. Maar dit

raadsvoorstel ging alleen over de ruimtelijke inpassing van een zonneweide. Wel

heb ik tijdens de raadsvergadering opgeroepen tot een dialoog binnen

Wijnjewoude zelf omdat partijen en bewoners wel met elkaar verder moeten. 

Ondanks het feit dat inmiddels bekend is dat de Precariobelasting in de kas van

de gemeente Opsterland mag blijven, zijn er nog voldoende financiële zorgen.

Dit komt vooral door de overschrijdingen in het Sociaal Domein. Ook heeft de

gemeente nog geen zicht op wat het Rijk precies gaat vergoeden van de kosten

t.g.v. de Coronapandemie. Dit kan leiden tot een nieuwe bezuinigingsoperatie.

De hoop van veel gemeenten in Nederland is erop gericht dat het Rijk met meer

geld over de brug komt voor met name de Jeugdzorg.

 

Ik eindig deze nieuwsbrief met minder leuk nieuws. Onze fractiegenoot Ernst Jan

Roos heeft in goed overleg met de fractie besloten dat hij met zijn

raadslidmaatschap gaat stoppen. De combinatie van het werk van Ernst Jan en

zijn vrouw Linda (vitaal beroep) en de zorg voor hun nog jonge tweeling valt niet

langer de combineren met het raadswerk. Wij gaan na de zomervakantie

afscheid nemen van Ernst Jan als raadslid. Jan Harmsma zal naar verwachting

op 7 september (voor de derde keer) worden beëdigd tot lid van de

gemeenteraad. Jan is goed ingevoerd en heeft de afgelopen twee jaar constant

meegedraaid in onze fractie. 

 

Ik wens iedereen een goede gezondheid en een fijne zomervakantie toe.

Noflike simmer!


